

Kwota wolna od podatku w Polsce idzie w górę

8 stycznia 2018

PolSKI rząd konsekwentnie podwyższa kwotę wolną od podatku, do czego zobowiązuje go wyrok Trybunału Konstytucyjnego z 28 października 2015 r. W zeszłym roku kwota wolna została podniesiona do poziomu 6600 zł, a z dniem 1 stycznia 2018 r. – do poziomu 8000 zł.

Trybunał Konstytucyjny wyrokiem z 28 października 2015 r. nie pozostawił polskiemu rządowi innego wyjścia, jak tylko znacznie podwyższyć kwotę wolną od podatku. Jeszcze bowiem 2 lata temu kwota ta wynosiła 3091 zł, czyli śmiesznie mało biorąc pod uwagę rosnące koszty życia w Polsce, a także znacząco rosnące płace.

Trybunał uznał, że roczny dochód odpowiadający zwolnieniu od podatku w wysokości 3091 zł nie pozwala na zapewnienie elementarnych potrzeb życiowych. Z tego też względu ówczesny wicepremier (a obecnie premier) Mateusz Morawiecki zdecydował się na podniesienie kwoty wolnej w 2017 r. do poziomu 6600 zł, a w z początkiem 2018 r. – do poziomu 8000 zł. Na zeszłorocznej podwyżce skorzystało 3 mln 400 tys. podatników, natomiast na tegorocznej powinno na niej skorzystać nawet 5–6 mln osób.

Jak zatem wygląda rozliczenie PIT za rok 2017, a jak będzie wyglądało rozliczenie PIT za 2018 r., z uwzględnieniem wyższych kwot wolnych od podatku? Szczegółowe ustalenia znajdziecie poniżej (progi podatkowe na 2017 i 2018 są takie same i wynoszą 18 proc. i 32 proc.):

W 2017 r., przy nieopodatkowanym dochodzie w wysokości 6600 zł, kwota wolna wyniosła:

– 1188 zł – dla dochodów nieprzekraczających 6600 zł;

– 1188 zł pomniejszone o kwotę obliczoną według wzoru: $631 \text{ zł } 98 \text{ gr} \times (\text{podstawa obliczenia podatku} - 6600 \text{ zł}) \div 4400 \text{ zł}$, dla dochodów w przedziale 6 600 – 11 000 zł;

– 556,02 zł – dla dochodów w przedziale 11 000 – 85 528 zł;

– 556,02 zł pomniejszone o kwotę obliczoną według wzoru: $556,02 \text{ zł} \times (\text{podstawa obliczenia podatku} - 85 528 \text{ zł}) \div 41 472 \text{ zł}$, dla dochodów w przedziale 85 528 – 127 000 zł.

W 2018 r., przy nieopodatkowanym dochodzie w wysokości 8000 zł, kwota wolna wyniesie:

– 1440 zł – dla dochodów nieprzekraczających 8000 zł;

– 1440 zł pomniejszone o kwotę obliczoną według wzoru: $883 \text{ zł } 98 \text{ gr} \times (\text{podstawa obliczenia podatku} - 8000 \text{ zł}) \div 5000 \text{ zł}$, dla dochodów w przedziale 8000 – 13 000 zł;

– 556 zł 02 gr – dla dochodów w przedziale 13 000 – 85 528 zł;

– 556 zł 02 gr pomniejszone o kwotę obliczoną według wzoru: $556,02 \text{ zł} \times (\text{podstawa obliczenia podatku} - 85 528 \text{ zł}) \div 41 472 \text{ zł}$, dla dochodów w przedziale 85 528 – 127 000 zł.

Źródło: PolishExpress.co.uk